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     З А П И С Н И К  
 

са 5. сједнице Заједничке комисије за европске интеграције 
          Парламентарне скупштине БиХ, 
               одржане 31. 10. 2007. године 

 
Сједница је почела у 10 часова. 
 

Пету сједницу Заједничке комисије за европске интеграције Парламентарне 
скупштине БиХ сазвао је предсједавајући Халид Гењац. 

Сједници су присуствовали чланови Заједничке комисије за европске интеграције: 
Халид Гењац, Драго Љубичић, Иво Миро Јовић, Алма Чоло, Зоран Копривица, 
Шемсудин Мехмедовић, Бранко Докић, Милица Марковић, Селим Бешлагић, Хилмо 
Неимарлија, Азра Хаџиахметовић, те Владана Лучић, привремени секретар Комисије, и 
Сабина Пстроцки, приправник-волонтер. Рудо Видовић био је оправдано одсутан.  

Сједници је присуствовала и Елма Кадић у име ОЕБС-ове мисије Програма 
парламентарне подршке.  

Сједници је предсједавао предсједавајући Заједничке комисије за европске 
интеграције, Халид Гењац.  

    
ДНЕВНИ РЕД 

 
1. Усвајање Записника са 4. сједнице Комисије; 
2. Информација о одржавању семинара о теми: „Европске интеграције“ за 
    посланике и  делегате у ПСБиХ, у организацији ОЕБС-овог Програма јачања 
    законодавне власти, у периоду од 8. до 10. новембра 2007. године на  
    Бјелашници; 
3. Информација о одржавању 10. међупарламентарног састанка са Комисијом 
    Европског парламента за југоисточну Европу; Сарајево, 4. и 5. фебруар 2008. 
    године; 
4. Текућа питања. 
 
Након што је једногласно и без примједаба усвојен Записник са 4. сједнице 
Комисије, прешло се на другу тачку дневног реда. 
 
 



Ад. - 2.  Информација о одржавању семинара о теми „Европске интеграције“ за 
             посланике и  делегате  у ПСБиХ, у организацији ОЕБС-овог Програма 
             јачања законодавне власти, у периоду од 8. до 10. новембра 2007. године 
             на Бјелашници 

 
Свим члановима Комисије и свим парламентарцима достављен је дневни ред и 

програм семинара који је требало да се одржи на Бјелашници. Предсједавајући Халид 
Гењац укратко је информисао присутне о предавачима и темама семинара. Закључено је 
да би семинар био користан, и то поготово за чланове Заједничке  комисије за ЕИ. 

Зоран Копривица је напоменуо да четири члана Комисије за европске интеграције, 
који су уједно чланови Заједничке безбједносно-обавјештајне комисије, и то: 
Шемсудин Мехмедовић, Рудо Видовић, Хилмо Неимарлија, као и сам Зоран Копривица, 
неће моћи присуствовати семинару јер ће боравити у Норвешкој у периоду од 7. до 9. 
новембра. Њихово путовање није било предвиђено приликом утврђивања датума  
одржавања семинара, већ је накнадно договорено, те је предложио да се семинар 
организује у неком другом термину.  

Господин Бранко Докић предложио је да, у случају да се семинар одгоди, програм 
буде скраћен, те напоменуо да је сличан семинар о теми: ''Парламент и процес европских 
интеграција''' већ био одржан у јулу ове године и поставио питање да ли је предвиђено да 
на овом семинару предају исти предавачи. Нагласио је да је већини чланова Комисије за 
европске интеграције познато оно што се односи на историјат процеса европских 
интеграција.  

Закључено је да се семинар у организацији ОЕБС-овог Програма јачања 
законодавне власти одгоди за другу половину фебруара 2008. године, с обзиром да већина 
чланова Комисије, због раније утврђених обавеза, неће моћи присуствовати семинару у 
термину који је првобитно био одређен. 
 
Ад. - 3.  Информација о одржавању 10. међупарламентарног састанка са 
             Комисијом Европског парламента за југоисточну Европу; Сарајево, 4.  
             и 5. фебруар 2008. године 
        

Халид Гењац је обавијестио чланове Комисије да је за 4. и 5. фебруар предвиђен 
10. међупарламентарни састанак Заједничке комисије за ЕИ са Делегацијом Европског 
парламента за односе са земљама југоисточне Европе, који ће се ове године одржати у  у 
Сарајеву, те да је Комисија дала сагласност за овај датум који је предложио Европски 
парламент.  Додао је да би требало да чланови Комисије предложе теме о којима желе да 
се расправља на овом састанку, те да се дају предлози за дневни ред састанка.  Укратко је 
упознао чланове Комисије о основним принципима рада Делегације Европског 
парламента за сарадњу са земљама југоисточне Европе и указао на ранија искуства 
делегације БиХ на међупарламентарним  састанцима који се одржавају једном годишње, 
наизмјенично, у  Белгији и Босни и Херцеговини. Селим Бешлагић предложио је да једна 
од тачака дневног реда овог састанка  буде: ''Јачање капацитета БиХ као услов на путу ка 
европским интеграцијама''. 

 
 

 



Ад.  - 4.  Текућа питања 
 
Под овом тачком дневног реда разматрано је сљедеће: 
 

a) Припремни састанак Регионалног стола и радних столова Пакта 
стабилности  за југоисточну Европу 

 
Припремни састанак заказан је за 15. новембар у 11 часова у Малој сали 
Министарства иностраних послова БиХ. Халид Гењац, предсједавајући Комисије, 
нагласио је да ће након тог састанка колегијуми оба дома одлучити о присуству 
представника ПСБиХ (Заједничке комисије за ЕИ) на редовном полугодишњем 
састанку Регионалног стола и радних столова Пакта стабилности за југоисточну 
Европу и именоваће се делегација која ће путовати у Тирану. Одлучено је да ће 
припремном састанку присуствовати Сабина Пстроцки, волонтер-асистент у 
Комисији за ЕИ. 
    
б) Информација о посјети два члана Заједничке комисије европским 
     институцијама у Бриселу  
 
Предсједавајући Халид Гењац и замјеник предсједавајућег Драго Љубичић боравили 
су у Бриселу, а ову посјету је организовао НДИ - Национални демократски институт, и 
то уз подршку Европског парламента. Халид Гењац је предложио да се пронађе 
спонзор за слично студијско путовање, односно да се организује посјета 
институцијама ЕУ за све чланове Заједничке комисије за европске интеграције. 
Бранко Докић је предложио да би било корисно да се организује посјета земљама које 
су недавно примљене у Европску унију: Словенија, Мађарска, Чешка, Бугарска, 
Румунија и др. Алма Чоло поставила је питање да ли постоји неки редослијед 
приликом именовања делегација за посјете и да ли Секретаријат има улогу у томе, те 
предложила да се прави разлика између позива који долазе на Секретаријат и позива 
који долазе за посланике. Истакла је да се приликом именовања парламентарних 
делегација води рачуна о томе ко је посланик, а ко државни службеник.  
 
Закључено је да, као и до сада, о свим путовањима у иностранство одлучују 
колегијуми оба дома, а о путовањима чланова Заједничке комисије за европске 
интеграције одлучује се на сједницама Комисије. 
 
ц) Упућивање писма предсједавајућој Делегације ЕП за односе са земљама 
      југоисточне Европе, госпођи  Дорис Пак 

 
Бранко Докић предложио је да се упути писмо Европском парламенту у Бриселу, 
односно предсједавајућој Делегације ЕП за односе са земљама југоисточне Европе, 
Дорис Пак, и да се обавијести да је дошло до договора о  реформи полиције, те да ЕП 
прихвати тај договор као испуњење услова за  парафирање Споразума о стабилизацији 
и придруживању. Он је даље истакао да је интервју приказан на РТРС прије три-
четири дана показао да је Дорис Пак необавијештена, те да се ствара слика на основу 
погрешних информација, а да је интервенција потребна само у смислу тачне 



информације која се односи на Парламент и Савјет министара. Халид Гењац је 
одговорио да сваки члан Комисије има легитимно право да изнесе своје личне ставове 
и да се лично обрати Дорис Пак. Бранко Докић је прихватио објашњење и изјавио да 
ће лично послати писмо Дорис Пак. 
 На предлог предсједавајућег Гењца, закључено је да, зависно од развоја ситуације,  
три члана Комисије: Халид Гењац, Бранко Докић и Иво Миро Јовић, у договору, 
упуте писмо у име Заједничке комисије.  
 

      д) Организовање предавања о теми европских интеграција 
   
Бранко Докић предложио је да чланови Комисије одрже неколико предавања по 
градовима широм БиХ о процесу европског интегрисања БиХ, као и њених обавеза  
према ЕУ.   
Хилмо Неимарлија додао је да је заиста потребно давати информације и ширити 
знање о европским институцијама, о демократији, те да чланови Комисије буду у 
улози  предавача и афирмишу вриједности европског пута. Подржао је иницијативу и 
нагласио да је потребно успоставити јасан однос између европског пута и идентитета, 
односно диверзитета, при чему се позвао на оно о чему је говорио господин Тери 
Дејвис.  
Милица Марковић подржала је предлоге Алме Чоло и Бранка Докића и нагласила да 
се сви морају активније укључити у развијање дијалога са грађанима. 
Азра Хаџиахметовић сложила се са идејом да се организује низ предавања која се 
односе на процес европских интеграција, те подржала проактивно дјеловање Комисије 
и предложила да се што више чује глас ове комисије, те да се иницијатива упути и 
према осталим институцијама које дјелују у оквиру овог процеса.  
 
Закључено је да се у План рада Комисије за наредну годину уврсти организовање 
јавних трибина на којима ће чланови Заједничке комисије у непосредном контакту са 
грађанима говорити о процесу интегрисања БиХ у ЕУ. 
 
 

       Сједница Комисије завршена је у 12 часова. 
 
 
 
 
         Предсједавајући 
                  Заједничке комисије 

          Халид Гењац 
 
 

 
 

 
         
             



       
 
 
 


